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ПРЕСКЛИПИНГ 

25 септември 2020 г., петък 

VINF  12:37:31  24-09-2020  

       PP1235VI.027 

       медицински хеликоптери - проект - закупуване 

        

       Одобрен е проектът за покупката на медицински хеликоптери  

       

       София, 24 септември /Анелия Цветкова, БТА/ 

         Близо 20 млн. лв. ще бъдат отпуснати по управляваната от Министерството на 

регионалното развитие и благоустройството оперативна програма "Региони в растеж" 

/2014-2020 г./ за доставка на хеликоптери за реакция при спешни медицински случай и 

кризи. Днес Управляващият орган на оперативната програма одобри проектното 

предложение на Министерството на здравеопазването.  

         Това съобщиха от пресцентъра на МРРБ. 

         С проектът за първи път в страната ще бъде въведена  24-часова услуга по 

осигуряването на въздушен транспорт на пациенти в спешни състояния до приемно 

лечебно заведение, както и за нуждите на трансплантацията в страната.  

         Проектното предложение предвижда и окомплектоване с необходимото 

медицинско оборудване и електронни системи за  комуникация, навигация и управление. 

Ще се осигури и необходимото обучение на екипажа и на медицинските екипи за работа 

във въздуха. 

         С осигуряването на съвременни санитарни превозни средства за транспорт по 

въздух ще се осигури възможност за навременна диагностика, наблюдение и лечение в 

случаите, когато за осъществяването на наземен транспорт са необходими повече от 30 

минути. Това ще помогне, в значителна степен, за спасяването на живота на пациенти в 

критично състояние, както и ще повиши капацитета за реакция при възникване на 

бедствия, аварии или катастрофи. 

          Реализацията на проекта е част от политиката за обновяване и окомплектоване  на 

системата на "Спешна помощ".  

          В момента с финансиране от ОП "Региони в растеж"/2014 - 2020/ се изпълнява и 

проект за ремонт на всичките спешни центрове в страната и доставката на 400 нови 

линейки.  

 

www.bgonair.bg, 24.09.2020 г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/204537-izkupiha-vsichki-protivogripni-vaksini-ot-

aptekite  

 

Изкупиха всички противогрипни ваксини от аптеките 

 

Очаква се още 340 000 броя да бъдат доставени у нас 

 

От два дни няма противогрипни ваксини в аптечната мрежа, съобщи Николай Костов, 

председател на Асоциацията на собствениците на аптеки. 

"Свършиха много бързо. Само единият от производителите внесе първоначално. Очаква 

се до 10 дни и вторият от производителите на противогрипната ваксина да внесе от 

втория вид ваксина и ще има за известно време. Но хората трябва да побързат да си 

закупят, защото пак ще се изчерпят бързо. Ще пристигнат 140 хил. за свободно 

потребление. От началото на септември бяха доставени 88 хиляди дози. Това е така 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/204537-izkupiha-vsichki-protivogripni-vaksini-ot-aptekite
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/204537-izkupiha-vsichki-protivogripni-vaksini-ot-aptekite
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защото всяка година се внасят количества, като от предходната като потребление, макар 

че една година предварително се заявява, процесът на производство на ваксините е бавен 

и сложен, и не може да се превишават количествата", поясни Костов. 

340 хил. противогрипни ваксини са предвидени за България да бъдат доставени. 

"Обикновено това количество е достатъчно за нашата страна, дори понякога се 

изхвърлят. Защото те не могат да се пазят за следваща година. Сега с количествата от 

180 хил. - в тези 340 хил. - предвидени за поставяне на възрастните хора, са много като 

брой, но пък за момента се оказват недостатъчни, заради търсенето на ваксини в 

ситуацията на пандемия", добави още Костов. 

По думите му не може да се внесат повече от предвидените френски и холандски 

ваксини. 

"Няма повишаване на цените им, защото те имат пределни цени и не може произволно 

да се вдигат. Цените сега около 22 лева – ваксините вече са четиривалентни, затова и 

цената е по-висока от преди години", заяви Николай Костов. 

Според председателя на Асоциацията на собствениците на аптеки, няма 

свръхпроизводство в световен мащаб на противогрипни ваксини зарази пандемията, 

предава БНР. 

"Сега заради страха от коронавируса много компании купуват повече противогрипни 

ваксини за служителите си“, допълни Костов. 

В аптечната мрежа няма недостиг на витамини, хранителни добавки, както и на 

предпазни средства. 

 

www.bnr.bg, 24.09.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101345414/%D0%94%D0%BE+10+%D0%B4%D0%BD

%D0%B8+%D1%81%D0%B5+%D0%BE%D1%87%D0%B0%D0%BA%D0%B2%

D0%B0%D1%82+%D0%BE%D1%89%D0%B5+140+%D1%85%D0%B8%D0%BB

%D1%8F%D0%B4%D0%B8+%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B8+%D0%B7%

D0%B0+%D1%81%D0%B2%D0%BE%D0%B1%D0%BE%D0%B4%D0%BD%D0

%BE+%D0%BF%D0%BE%D1%82%D1%80%D0%B5%D0%B1%D0%BB%D0%B

5%D0%BD%D0%B8%D0%B5  

 

Николай Костов: От два дни няма противогрипни ваксини в аптечната мрежа 

 

Интервю на Диана Дончева с Николай Костов „От два дни няма противогрипни ваксини 

в аптечната мрежа“, съобщи в предаването „Преди всички“ Николай Костов, председател 

на Асоциацията на собствениците на аптеки. 

 „Свършиха много бързо. Само единият от производителите внесе първоначално. Очаква 

се до 10 дни и вторият от производителите на противогрипната ваксина да внесе от 

втория вид ваксина и ще има за известно време. Но хората трябва да побързат да си 

закупят, защото пак ще се изчерпят бързо. Ще пристигнат 140 хиляди за свободно 

потребление. От началото на септември бяха доставени 88 хиляди дози. Това е така 

защото всяка година се внасят количества, като от предходната като потребление, макар 

че една година предварително се заявява, процесът на производство на ваксините е бавен 

и сложен, и не може да се превишават количествата…“. Това поясни Николай Костов. 

340 хиляди противогрипни ваксини са предвидени за България да бъдат доставени. 

 „Обикновено това количество е достатъчно за нашата страна, дори понякога се 

изхвърлят. Защото те не могат да се пазят за следваща година. Сега с количествата от 

180 хиляди -  в тези 340 хиляди - предвидени за поставяне на възрастните хора, са много 

като брой, но пък за момента се оказват недостатъчни, заради търсенето на ваксини в 

ситуацията на пандемия“, поясни Костов. 

http://www.bnr.bg/
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https://bnr.bg/horizont/post/101345414/%D0%94%D0%BE+10+%D0%B4%D0%BD%D0%B8+%D1%81%D0%B5+%D0%BE%D1%87%D0%B0%D0%BA%D0%B2%D0%B0%D1%82+%D0%BE%D1%89%D0%B5+140+%D1%85%D0%B8%D0%BB%D1%8F%D0%B4%D0%B8+%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B8+%D0%B7%D0%B0+%D1%81%D0%B2%D0%BE%D0%B1%D0%BE%D0%B4%D0%BD%D0%BE+%D0%BF%D0%BE%D1%82%D1%80%D0%B5%D0%B1%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5
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Не може да се внесат повече от предвидените френски и холандски ваксини, стана ясно 

от изказването му. 

 „Няма повишаване на цените им, защото те имат пределни цени и не може произволно 

да се вдигат. Цените сега около 22 лева – ваксините вече са четиривалентни, затова и 

цената е по-висока от преди години“. 

По думите на Костов няма свръхпроизводство в световен мащаб на противогрипни 

ваксини зарази пандемията. 

 „Сега заради страха от коронавируса много компании купуват повече противогрипни 

ваксини за служителите си“. 

Костов обясни, че няма недостиг в аптечната мрежа на витамини, хранителни добавки, 

както и на предпазни средства. 

 

www.zdrave.net, 24.09.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n14618 

 

Д-р Брънзалов: Административните процедури около ваксините трябва да се 

облекчат 

 

Има какво да се желае по отношение на имунизационното покритие с противогрипни 

ваксини у нас. Това стана ясно от думите на зам.-председателя на БЛС и 

общопрактикуващ лекар д-р Николай Брънзалов. 

По думите му, необходимото покритие е около 75%, но ние сме много далеч от него. 

„Имаме уверение, че 180 000 от възрастните пациенти над 65 години ще получат ваксини. 

Надявам се това да се осъществи по-бързо, защото в момента действително в аптечната 

мрежа ваксини няма, а за снабдяването с ваксини и въобще поставянето на ваксини на 

населението доколкото знам преговорите не са финализирани“, коментира д-р Брънзалов 

и изрази надежда, че ще се работи бързо за доставката на ваксините, „защото колкото по-

рано, толкова по-добре“. По думите му лекарите имат уверение, че до две седмици ще 

получат ваксините и ще могат да започнат поставянето им. 

Зам.-председателят на БЛС отбеляза също така, че пациентите, на които миналата година 

бяха поставени противогрипни ваксини, са много доволни. „А и ние, личните лекари, 

също сме доволни, защото много малък процент от тези пациенти се разболяха с 

грипоподобни симптоми миналата година, което до голяма степен облекчи и без това 

натоварената ни работа“, коментира той. 

Като проблем д-р Брънзалов посочи и цялата процедура, свързана с противогрипните 

ваксини. „Процедурата трябва да бъде максимално опростена, особено откъм отчитане 

към Касата, защото заради една буквичка или една цифричка тази ваксина не се 

заплащаше нито на общопрактикуващите лекари, а съответно и фирмата доставчик не си 

получаваше парите за самата ваксина. Това са административни неща, които натоварват 

много нашата работа“, посочи лекарят. 

Той припомни за предложенията на личните лекари за облекчаване на процедурата и 

допълни: „Сумата, която получават личните лекари за поставяне на ваксината, е направо 

символична, но дори и това да не бъде заплатено заради една никаква грешка – това 

трябва да го поправим. Винаги сме се борили срещу административната тежест и ще 

продължаваме да се борим, но тя съществува“. 

 

 

 

 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14618
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14618
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www.zdrave.net, 24.09.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n14615 

 

Изтичането на данни в здравния сектор струва най-скъпо през 2020 г. 

 

През последните години се наблюдава ръст в броя на случаите на изтичане на лични 

данни, което на свой ред води до немалки финансови щети за бизнеса. Ситуацията се 

влоши допълнително от коронавирусната пандемия, която принуди милиони хора да 

работят от вкъщи, пише Investor.bg. 

Според данни от доклада Cost of a Data Breach Report 2020 на Ponemon Institute, изготвен 

за IBM, здравната индустрия е най-силно засегната, като средно един случай на изтичане 

на данни в сектора струва 7,13 млн. долара. Това е с 84% над средната сума за света през 

2020 г. 

През последната година средните разходи за изтичания варират между 3,5 млн. и 4 млн. 

долара, посочва норвежкият финансов сайт AksjeBloggen.com, представил данните.  

През 2020 г. сумата достига 3,86 млн. долара, което е с 1,5% по-малко на годишна основа. 

В същото време от данните става ясно, че на дадена организация са й необходими средно 

280 дни, за да установи и спре изтичането на данни – с ден повече отпреди година. 

Въпреки това според изчисленията този брой варира в зависимост от индустрията. Така 

здравният сектор е и най-бавен, когато става въпрос за откриване на пробиви в 

сигурността с 329 дни. 

На второ място по разходи от общо 17 изследвани сектора идва енергетиката със 

заплатени средно 6,39 млн. долара и необходими 254 дни. 

Финансовата индустрия, фармацевтиката и технологиите следват със съответно 5,85 

млн. долара, 5,06 млн. долара и 5,04 млн. долара. 

Когато става въпрос за географски различия, САЩ убедително застават на първо място 

сред всички изследвани държави със среден разход за изтичане на данни от 8,64 млн. 

долара – 5,5-процентно увеличение на годишна база. Това е и ръст с цели 60% за 

последните седем години, като през 2013 г. сумата е била 5,4 млн. долара. 

Сред европейските държави първенец е Германия със средна сума от 4,45 млн. долара, 

което обаче е спад от 7% за година. На компаниите пък им са били нужни 160 дни за 

откриване на пробойна. 

Основна причина за изтичанията на данни (52%) са зловредни кибератаки. Човешка 

грешка и системен бъг пък са със съответен дял от 23% и 25%. 

 

www.bnr.bg, 24.09.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101345727/balgaria-e-v-nai-riskovata-grupa-za-covid-19 

  

България е в най-рисковата група за Covid-19 

 

България в най-рисковата група за разпространение на Covid-19 сред страните-членки, 

сочи оповестената преди малко последна оценка на риска на Европейския център за 

превенция и контрол на заболяванията.  

Директорът на Центъра Андреа Амон съобщи, че има три групи - с нисък, умерен и висок 

риск. Последната група тя обясни така: 

"Последната група са страни със силно обезпокоителни тенденции. В тях ние виждаме 

увеличен брой на старите случаи, нарастване на съотношението на хоспитализирани и 

остри случаи, което вероятно се дължи на това повишение. В тези страни се наблюдава 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14615
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14615
http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101345727/balgaria-e-v-nai-riskovata-grupa-za-covid-19
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и увеличение на обявените смъртни случаи. Там рискът е висок, особено за уязвимите 

хора".   

В оценката се посочва, че нарастването на оповестените смъртни случаи се наблюдава 

от 13-ти септември в България, Хърватия, Чехия, Унгария, Малта, Румъния и Испания. 

"В някои региони на тези страни здравното обезпечаване вече е под натиск, с висок 

процент заетост на леглата в болниците и интензивните отделения и високо ниво на 

умора сред здравните работници", се подчертава в документа. 

 

www.dariknews.bg, 24.09.2020 г. 

https://dariknews.bg/novini/sviat/rusiia-shte-dostavia-i-u-nas-lekarstvo-sreshtu-

koronavirusa-2241617  

 

Русия ще доставя и у нас лекарство срещу коронавируса 

 

е на основата на японския противогрипен медикамент фавипиравир 

 

Руският фонд за преки инвестиции (РФПИ) и руската фармацевтична компания 

"Химрар" са договорили доставки на препарата "Авифавир" срещу новия коронавирус за 

още 17 държави, предаде ТАСС, като се позова на съобщение на фонда.  

"Авифавир" вече е доставен в Беларус, Боливия, Казахстан, Киргизстан, Туркменистан и 

Узбекистан; очакват се доставки за още 17 страни, посочва РФПИ.  

Руски учени с първи резултати от изпитания на лекарство срещу коронавирус 

Предвижда се препаратът да бъде доставен в Аржентина, България, Бразилия, Чили, 

Колумбия, Еквадор, Салвадор, Хондурас, Кувейт, Панама, Парагвай, Саудитска Арабия, 

Сърбия, Словакия, Южна Африка, Обединените арабски емирства и Уругвай.  

През май т. г. "Авифавир" бе регистриран от руското здравно министерство и стана 

първият в света препарат въз основа на веществото фавипиравир, одобрен за лечение на 

COVID-19. От април в изследванията на препарата са участвали 408 пациенти с 

потвърден коронавирус в 35 медицински центъра из цяла Русия. През октомври 

пациентите ще станат общо 460, сочат данни на фонда. 

От юни досега в клиниките на 74 от общо 85 региона в Русия са доставени над 60 000 

опаковки "Авифавир", отбелязва ТАСС. 

 

www.segabg.com, 24.09.2020 г. 

https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/zdravniyat-ministur-razreshi-na-

deputatite-da-zasedavat-bez-maski 

 

Здравният министър разреши на депутатите да заседават без маски 

 

Основният аргумент за преместването в "Св. София" бе по-широката зала като 

мярка срещу коронавируса 

 

Някои от депутатите в новата зала все пак носят предпазни маски. 

Здравният министър Костадин Ангелов позволи на депутатите да са в пленарна зала без 

предпазни маски заради коронавируса. Това става ясно от писмен отговор на министъра 

до депутатите от левицата Росен Миланов и Георги Свиленски, които го питат дали 

сградата на Народното събрание е закрито обществено място, както и залата, и съответно 

дали за заседанията, които се провеждат от сряда до петък, важи заповедта му за носене 

на маски.  

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/novini/sviat/rusiia-shte-dostavia-i-u-nas-lekarstvo-sreshtu-koronavirusa-2241617
https://dariknews.bg/novini/sviat/rusiia-shte-dostavia-i-u-nas-lekarstvo-sreshtu-koronavirusa-2241617
http://www.segabg.com/
https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/zdravniyat-ministur-razreshi-na-deputatite-da-zasedavat-bez-maski
https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/zdravniyat-ministur-razreshi-na-deputatite-da-zasedavat-bez-maski
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"Пленарната зала или там, където е ограничен достъпът на граждани в сградите на 

различните институции, не са обществени закрити места и затова може да не се носи 

маска", коментира пред "Сега" Георги Свиленски. По думите му здравният шеф 

разрешава депутатите да не използват предпазни маски на заседанията. 

Преместването на депутатите в новата зала "Света София" в бившия Партиен дом, което 

стана от началото на септември, бе именно заради коронавируса и възможността в нея 

те да не са близо един до друг.  

Министърът обяснява и надълго заповедта от 31.08.2020 г., свързана с извънредната 

епидемична обстановка заради разпространението на коронавируса и къде трябва 

задължително да се носи предпазна маска.  

"Всички лица, които се намират в закрити обществени места (в т. ч. транспортни 

средства за обществен превоз, лечебни и здравни заведения, аптеки, оптики, национални 

центрове по проблемите на общественото здраве, административни учреждения и други 

места, в които се обслужват или имат достъп гражданите, железопътни гари и автогари, 

летища, метростанции, търговски обекти, църкви, манастири, храмове, музеи и др.), са 

длъжни да имат поставена защитна маска за лице за еднократна или многократна 

употреба, или друго средство, покриващо носа и устата (в т. ч. кърпа, шал и др.)", посочва 

Ангелов. 

Според закона за здравето за първо нарушение глобата за физическо лице за неносене на 

маска в изброените закрити обществени места е от 300 до 1000 лв., а при повторно 

нарушение - от 1000 до 2000 лв. За юридическо лице глобите са от 500 до 2000 лв., а при 

повторно нарушение - от 2000 до 5000 лв. 

 

www.capital.bg, 24.09.2020 г.  

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/zdraveopazvane/2020/09/24/4117909_bivsh

_slujitel_na_mareshki_pravi_lavki_za_lekarstva_po/ 

 

Бивш служител на Марешки прави лавки за лекарства по селата 

 

Проектът на "Пос Фарма" ще е за 20 млн. лв., със заем от ПИБ. Правителството 

го подкрепя, макар дистанционният модел да е незаконен засега 

 

Десислава Николова 

След подкрепата за Lafka управляващите от ГЕРБ ще съдействат за създаването и на нов 

вид "лавки" - този път за лекарства. Министерският съвет гласува вчера да даде 

финансиране като приоритетен проект на компанията "Пос фарма" за разполагане на 

вендинг-апарати за медикаменти в около 1000 села. Автоматите ще се управляват от кол-

център в държавния "София Тех парк". Този път зад проекта стои бивш служител на 

депутатата Веселин Марешки (Воля), а миноритарен партньор е свързан с Йордан Цонев 

от ДПС. Докато вече затворената верига Lafka се свързваше с депутата от ДПС Делян 

Пеевски. 

Подпомогната компания е учредена през миналия юли с капитал от 280 хил. лв. и смята 

да инвестира 20 млн. лв. в закупуването на сграда и вендинг-машини. Средствата ще 

бъдат от кредит от Първа инвестиционна банка. Проектът се нарича "Виртуален 

фармацевтичен център за работа с клиенти", а държавата се ангажира с финансова помощ 

от 357 хил. лв. за обучение и осигуровки на 50-те служители, които ще работят в центъра. 

Законът казва: не може 

Проблемът с правителствената подкрепа е, че дейността по продажба на лекарства с 

рецепта без фармацевт е забранена по закон. 

http://www.capital.bg/
https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/zdraveopazvane/2020/09/24/4117909_bivsh_slujitel_na_mareshki_pravi_lavki_za_lekarstva_po/
https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/zdraveopazvane/2020/09/24/4117909_bivsh_slujitel_na_mareshki_pravi_lavki_za_lekarstva_po/
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Според инвеститорите в случая всичко може да се уреди с промяна в една от наредбите 

за номенклатурата на вендинг-автоматите и те разчитат за това на създадената 

междуведомствена група от 13 министерства и агенции, която правителството назначи 

да ги подкрепя. 

Планът на инвеститорите е да продават в автоматите лекарства с рецепта, а фармацевт 

да консултира пациента в реално време онлайн, както и да се свързва с лекарите му. 

Освен това кол-центърът ще събира досиета на пациентите с техните хронични 

заболявания, моментно здравословно състояние и алергии към лекарства. 

В сегашния си вид лекарственият закон забранява лекарства с рецепта да се продават 

извън аптека. По закон вендинг автоматите за лекарства могат да съдържат само 

продукти без рецепта и могат да се разполагат само на територията на аптеки, а не 

самостоятелно. Отделно фармацевтите и лекарите не могат да извършват онлайн-

консултации на пациентите си, те са длъжни да работят с тях лично, особено когато става 

дума за лекарство с рецепта. В здравните закони няма и никакъв текст, разрешаващ на 

аптека да събира здравно досие и чувствителна лична информация за пациентите. В 

сегашния закон здравната каса няма право да сключва договор с виртуални аптеки, а 

лекарствата с рецепта се покриват от нея. Отговорността за лечението в момента по закон 

е на лекуващия лекар. По информация от фармацевтичния пазар лекарства с рецепта не 

могат да се продават през вендинг-автомати в ЕС, с изключение на някои скандинавски 

страни. 

Управляващите съвсем наскоро приеха и аптечна карта, според която не могат да се 

откриват нови аптеки там, където те вече съществуват, а за местата, където липсват, 

трябва да се спази дълга процедура. 

Според внесените в правителството документи, обаче, държавната помощ във финансов 

и законодателен вид ще се предоставя за високотехнологичен проект в сферата на 

"управление и обслужване на компютърни средства и системи", а не на фармацевтичен 

обект и водещо министерство не е здравното, което отговаря за достъпа до лекарства и 

тяхното качество. Вносители на проекта са новият икономически министър Лъчезар 

Борисов и Стамен Янев, който е негов заместник, но е подписал мотивите за приоритетен 

проект като заемащ доскорошната си длъжност - директор на Българската агенция за 

инвестиции. 

Фармацевтичният сектор е един от най-строго регулираните и е пълен и с още забрани. 

На тотална регулация подлежи целият път на лекарството от производството, през 

дистрибуцията до аптеката, както и неговата цена. Около COVID-кризата, когато 

онлайн-търговията получи особен тласък, пациентите трябваше да си припомнят, че на 

онлайн-аптеките е забранено да продават лекарства с рецепта и трябва да отидат до 

физическата аптека. Забрана, която важи още в 11 европейски страни, но в останалите 17 

вече не съществува. 

Вместо да въведе доставката на лекарства през онлайн-аптеките, които контролира, 

обаче, държавата тръгва да подкрепя един нов играч в иначе силно конкурентен сектор 

с годишни продажби за 5 млрд. лв. 

Какво представлява проектът 

Проектът е тригодишен, като в документите, които правителството е одобрило, е 

посочено, че "ПОС Фарма" е направила проучване и е установила, че в 4589 населени 

места в България с общо 1.4 млн. души население, няма аптеки. Целта е чрез 

високоспециализиран софтуер, с помощта на фармацевти и автомати, тези хора да 

получат лекарства. 

Фирмата е предвидила през тази година да купи земя и сгради на стойност близо 8 млн. 

лв. и да вложи 12 млн. лв. в оборудване, което включва и 120 вендинг-машини. 

Прототипите вече са готови. Проектът ще бъде финансиран с кредит от Първа 
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инвестиционна банка, която е представила референция, че е готова да го направи. В 

документите е отбелязано, че за периода 2021-25 г. фирмата очаква приходи от над 20 

млн. лв. 

Колцентърът ще поддържа досие за здравословните проблеми на всеки пациент, 

хроничните му заболявания и непоносимости към определени медикаменти, което 

според инвеститорите прави проекта високо социално-значим. 

Концептуално този проект е мислен от много години, през миналата година решихме да 

подпишем договор с нашия технологичен партньор "Принтек", които са специализирани 

в безкасовите плащания, разказва Емил Папазян, един от тримата съсобственици на 

компанията, който притежава най-голям дял. Не е коректно устройствата да се наричат 

вендинг-машини, те са дистанционно управляеми от кол-центъра," каза той. 

Той обясни, че когато човек застане пред устройството, веднага ще бъде включена връзка 

с кол-центъра, където той ще може да разговаря с фармацевт, както го прави в аптеката, 

а разговорът ще се записва и архивира. Ако се съмнява за симптомите на пациента, 

фармацевтът може да осъществи конферентна връзка с личния му лекар или специалист, 

които ако преценят че случаят го позволява, могат да предпишат необходимото 

лекарство дистанционно. 

"Когато става въпрос за рецептурен продукт, в устройствата има предвиден четец за 

рецепти, за да може да се обслужват надлежно. С очакваното въвеждане на електронна 

рецепта (планът е за тази година - бел. авт.), можем да променим изцяло възможностите 

за получаването и прочитането й, а институциите ще могат много лесно да проверят 

какво се е случило при всяка една транзакция", казва Папазян. 

Той допълни, че по техни изчисления само в около 10% от населените места в България 

има аптеки и това са големите градове. По думите му потенциал за работа има в 

населените места, които не са с миниатюрно население - 340 населени места са с над 

1000 жители, а над 700 села са с между 500 и 1000 жители, като само в тези над 1000 

населени места живеят близо един милион български граждани. Освен това проблемът с 

денонощните аптеки също е огромен - като пример над 2/3 от областните градове нямат 

такива, а над половината от населението на България живее в населени места, където 

няма аптеки, работещи 24 часа. 

"В тях няма аптеки, защото не е икономически целесъобразно да съществува нормална 

аптека, като същото се отнася и за денонощните аптеки. Като цяло, не би могло на база 

очаквани обороти да се покриват основните разходи за заплата на фармацевтите. Нашата 

концепция е да оптимизираме обслужването като примерно 100 точки да могат да бъдат 

обслужвани от 10-15 фармацевта максимум до 30-35, в зависимост от натоварването през 

денонощието", казва Папазян. 

Той допълва, че устройството ще има вместимост от около 3500 опаковки, като буквално 

всяка опаковка може да бъде различна. Първо, чрез автоматите няма да се продават 

термолабилни лекарства, които изискват съхранение в хладилник. Папазян допълва, че 

текущата нормативна уредба, точно и ясно определя асортимента, който може да се 

продава през автомати. но очаква в междуведомствената група да обсъдят възможността 

работата им да се регулира чрез наредбата за дейността и номенклатурата на аптеките 

"хем в полза на хората и индустрията, хем да гарантира спазването на закона и добрите 

аптечни практики". "Бъдещето на търговията на дребно във фармацевтичния сектор 

принадлежи на подобен подход, както и медицината върви с все по-уверени стъпки в 

тази посока - телемедицина", казва Папазян. 

Той допълва, че не може да прогнозира кога ще разполагат първите машини, тъй като, за 

да са полезни за хората когато и където имат нужда от това, първо трябва да се промени 

нормативната уредба. 

Кои са собствениците на фирмата 
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Папазян е дългогодишен служител на аптечния собственик и политик Веселин Марешки, 

където е бил мениджър по продажбите от 2010 г. до 2016 г., като през 2013 г. е бил и 

кандидат за народен представител в Ямбол от предшественика на партия "Воля" - 

Либерален алианс. След това е работил в генеричната компания Тева и други 

фармакомпании. В LinkedIn Папазян е посочил, че от 2009 г. е собственик на фирма. Това 

е консултантската компания 24/7, регистрирана в Пазарджик. Освен това той е бил 

управител и на дружеството за бързи кредити в Ямбол "Кредилайн", чиито собственици 

бяха арестувани през 2013 г. за силово събиране на кредити. 

На въпрос дали автоматите по селата ще бъдат зареждани от фирмите на Веселин 

Марешки, той отговори, че в случая става въпрос за търговия и ще изберем възможно 

най-добрите условия търговски и логистични условия. "Би могъл да бъде и господин 

Марешки, зависи какво ще предложи, да не забравяме, че има и други големи 

дистрибутори в България", коментира Папазян. 

На въпрос на "Капитал" дали имат споразумение с "Пос Фарма", най-големите 

дистрибутори отговориха, че за първи път са научили за проекта от решението на 

правителството. Иван Здравков, член на борда на "Стинг" коментира, че има много 

въпроси по проекта - като се започне от това защо някой иска да купува земя и да строи 

сграда в София, при положение, че е пълно с празни офис-площи и наемите падат, до 

това защо правителството първо не изложи стратегията си за развитие на 

лекарствоснабдяването в малките населени места и след това да потърси кой може да я 

изпълни на най-добра цена и съобразно закона. 

Николай Колев, изпълнителен директор на "Фьоникс фарма" каза, че не му е представян 

проектът за вендинг-автомати. Димитър Димитров, изпълнителен директор на "Софарма 

Трейдинг" коментира, че е научил от медиите за "Пос фарма" и изказа съмнение, че 

вендинг-автоматите биха могли да гарантират качеството на лекарствата, съхранявани в 

тях, което е основно изискване на фармацевтичните компании. 

"Не съм се чувал с Папазян от две-три години, аз съм в парламента, имам съвсем други 

приоритети, това е дребен бизнес", коментира Веселин Марешки, чиято фамилия е 

собственик на веригата аптеки "Марешки" и дистрибутора "Фармнет". 

Вторият акционер в "Пос Фарма" с дял от 33% е Иван Манолов, финансист от Варна, 

който участва в управлението на "Астра Асет мениджмънт" и "Одесос холдинг", в който 

е миноритарен акционер. "Астра" управлява няколко взаимни фонда с общи активи 

около 30 млн. лв., като от създаването му, а и след препродажбата му през 2016 г., един 

от основните им акционери е най-големият пенсионен фонд "Доверие". 

Манолов е имал участие и в дружеството на социолозите Андрей Райчев и Кънчо 

Стойчев "Сити пропъртис" АДСИЦ. 

Третият акционер в дружеството - Едуард Мътърян е бил управител и член на борда на 

множество дружества, включително и на "Трансстрой-Бургас". Компанията е била в 

орбитата на депутата от ДПС Йордан Цонев, а по-късно преминава към "Водстрой", 

тогава контролирана от депутата от ДПС Делян Пеевски. 

Защо не може с наредба 

Ако правителството е решило да разхлабва начина за отпускане на лекарства и да 

снабдява директно малките населени места с тях или да има повече денонощни аптеки, 

трябва наистина да прегледа нормативната уредба. До момента лекарите, които 

посещават малките населени места, имат право да продават и лекарства и да снабдяват 

пациентите си с тях, ако в селото няма аптека. Преди няколко години Веселин Марешки 

беше измислил схема, която заобикаля закона. Бусове с негови служители обикаляха 

селата, събираха рецептите, те се изпълняваха в негова аптека в града и след това 

връщаха изпълнената поръчка. Срещу това протестираха фармацевтите от другите 

аптеки и практиката поотслабна. 
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Причината беше, че в заобиколения закон, който изисква лекарство да се получава само 

от аптека, а не от автобус, са заложени правила за добра практика, според които 

дистрибуторът и фармацевтът носят отговорност за качеството на лекарството, 

продадено на пациента. 

За да съществува, една аптека трябва да изпълни куп административни изисквания и 

непрекъснато я проверяват. В момента пък нова аптека не може да се отвори, без това да 

бъде съобразено с аптечната карта. Оттук излизат много въпроси. Единият от тях е като 

какъв вид търговец ще бъде лицензиран колцентърът с вендинг-автоматите. Търговците 

на едро нямат право да продават директно на пациентите, а ако автоматите са аптеки по 

сегашния закон, откриването им трябва да стане съобразено с аптечната карта и с цялата 

придружаваща административна бумащина. 

В сегашния вариант на закона аптеката е строго описана като физически, а не като 

виртуален обект. Дори и междуведомствената група да смени наредбата и да позволи 

продажбата на лекарства с рецепта във вендинг-машина, това няма как да стане без 

промяна в лекарствения закон. 

 

www.actualno.com, 24.09.2020 г. 

https://www.actualno.com/interest/i-prestijno-amerikansko-spisanie-se-zainteresuva-ot-

rabotata-na-bylgarski-lekari-za-kancerogenen-efekt-na-lekarstva-news_1502728.html 

 

И престижно американско списание се заинтересува от работата на български 

лекари за канцерогенен ефект на лекарства 

 

Поредно престижно научно списание, с изключителна репутация в цял свят, се 

интересува от дейността на Българското дружество по дерматологична хирургия 

(БДДХ). Става въпрос за американското специализирано издание "Dermatologic 

Therapy". 

В отговор на запитване от списанието, от БДДХ са изпратили подробна информация за 

дейността си и специално за Втория конгрес на БДДХ, който се проведе буквално в деня, 

в който България обяви извънредно положение заради пандемията COVID-19. Пълният 

вариант на статията можете да прочетете ТУК! 

В информацията се засяга особено силно връзката между т.нар. сартани – клас лекарства 

за високо кръвно, и случаи на поява на меланом, установени и клинично наблюдавани от 

проф. Георги Чернев. Каква е реакцията на българската държава за това и има ли изобщо 

реално такава – ПРИПОМНЕТЕ СИ ТУК, както и отговорът на проф. Чернев на 

държавната реакция – ТУК! 

Проф. Чернев коментира пред Actualno.com, че предстоят публикации в специализирани 

издания за меланоми след терапия с лекарства от класа на сартаните. 

Междувременно Actualno.com научи, че е подаден сигнал в прокуратурата за 

всяване на паника. Причината е телевизионно интервю на проф. Чернев за 

предаването "Студио Хъ" на телевизия 7/8, чийто собственик е Слави Трифонов. 

За момента тече производство, като професорът потвърди пред Actualno.com, че е 

отговорил на въпросите на държавното обвинение. Случаят наподобява много 

случая с проф. Асена Сербезова (проф. Асена Стоименова), като съдът прекрати 

делото срещу нея заради сериозни процесуални нарушения на прокуратурата, а тя 

самата заведе дело в Страсбург. Ето какво каза пред Actualno.com проф. Сербезова, 

когато беше повдигнато обвинението: "Виждам, че живеем в държава, в която 

професор може да бъде обвинен за експертно мнение". 

 

 

http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/interest/i-prestijno-amerikansko-spisanie-se-zainteresuva-ot-rabotata-na-bylgarski-lekari-za-kancerogenen-efekt-na-lekarstva-news_1502728.html
https://www.actualno.com/interest/i-prestijno-amerikansko-spisanie-se-zainteresuva-ot-rabotata-na-bylgarski-lekari-za-kancerogenen-efekt-na-lekarstva-news_1502728.html
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www.bnt.bg, 24.09.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/zdravniyat-ministar-zapochvame-investicionen-proekt-za-

modernizaciya-na-speshnata-pomosht-1075469news.html 

 

Здравният министър: Започваме инвестиционен проект за модернизация на 

спешната помощ 

 

"В началото на другия месец започваме със строителството по големия инвестиционен 

проект за модернизация на спешната помощ. Работата ще стартира по различно време в 

отделните области, в зависимост от протичането на процедурите по ЗОП". Това съобщи 

министърът на здравеопазването проф. Костадин Ангелов по време на редовното общо 

събрание на Националното сдружение на областните многопрофилни болници за 

активно лечение (НСОМБАЛ). 

По време на срещата председателят на сдружението и директор на МБАЛ Сливен д-р 

Васислав Петров представи на здравния министър информация относно медико-

диагностичните и финансови показатели на многопрофилните болници за първото 

шестмесечие на годината, както и за приходите, получени от министерството и 

Националната здравноосигурителна каса. 

Ще продължим да правим всичко, което зависи от нас в хода на пандемията, както по 

отношение набавяне на резервни количества лични предпазни средства, така и за 

осигуряване на допълнително финансиране. Знаете, че се увеличиха средствата по 

всички клинични пътеки, днес на заседание на Надзорния съвет на НЗОК се реши 

болничните лимити на всички лечебни заведения да бъдат вдигнати с 10%, считано от 1 

август. Освен това до края на годината са осигурени допълнителните възнаграждения от 

1000 лева за работещите на първа линия. Успяхме да постигнем и съгласие за изплащане 

на надлимитната дейност на болниците за 2015 г. и 2016 г. 

Като основен проблем за повечето лечебни заведения министър Ангелов посочи 

недостига на кадри – както на млади специалисти, така и на професионалисти по здравни 

грижи. 

По отношение на медицинските сестри припомни, че те вече имат правото да разкриват 

собствени практики: Това, което съвместно с НЗОК планираме, е практиките им да бъдат 

финансирани от НЗОК. 

По отношение кадровия ресурс на лечебните заведения здравният министър изтъкна, че 

в момента МЗ извършва обстоен анализ на потребностите по региони, на база който да 

бъде предложена дългосрочна държавна политика. 

По време на форума здравният министър и директорите на болниците обсъдиха още 

предстоящото обявяване на места за специализанти, лицензирането на лаборатории за 

изследване по метода на полимеразна верижна реакция за доказване на COVID-19 на 

територията на болниците, готовността за работа в условията на коронавирусна 

инфекция, в т.ч. осигуреността с лични предпазни средства и всичко необходимо. 

Дискутирана беше и инвестиционната програма на ведомството – средствата за 

капиталови разходи и в частност капиталовите разходи, които през следващата година 

МЗ може да осигури на областните болници. 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/zdravniyat-ministar-zapochvame-investicionen-proekt-za-modernizaciya-na-speshnata-pomosht-1075469news.html
https://bntnews.bg/news/zdravniyat-ministar-zapochvame-investicionen-proekt-za-modernizaciya-na-speshnata-pomosht-1075469news.html
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www.dnevnik.bg, 24.09.2020г. 

https://www.dnevnik.bg/biznes/2020/09/24/4118389_kabinetut_podkrepi_finansovo_pro

ekt_za_vending_mashini/ 

 

Кабинетът подкрепи финансово проект за вендинг машини за лекарства 

 

Министерският съвет гласува вчера да даде финансиране като приоритетен проект на 

компанията "Пос фарма" за разполагане на вендинг апарати за медикаменти в около 1000 

села, съобщи "Капитал". Автоматите ще се управляват от кол-център в държавния 

"София тех парк". 

По информация на изданието зад проекта стои бивш служител на депутата Веселин 

Марешки ("Воля"), а миноритарен партньор е свързан с Йордан Цонев от ДПС. 

Планът на инвеститорите е да продават в автоматите лекарства с рецепта, а фармацевт 

да консултира пациента в реално време онлайн, както и да се свързва с лекарите му, 

информира изданието и напомня, че в сегашния си вид лекарственият закон забранява 

лекарства с рецепта да се продават извън аптека. 

Подпомогнатата компания е учредена през миналия юли с капитал от 280 хил. лв. и смята 

да инвестира 20 млн. лв. в закупуването на сграда и вендинг машини. Средствата ще 

бъдат от кредит от Първа инвестиционна банка. Държавата се ангажира с финансова 

помощ от 357 хил. лв. за обучение и осигуровки на 50-те служители. 

 

www.mediapool.bg, 24.09.2020 г.  

https://www.mediapool.bg/darzhavata-dade-letyasht-start-na-biznes-s-lekarstva-prez-vending-

mashini-news312407.html 

 

Държавата даде летящ старт на бизнес с лекарства през вендинг машини 

 

"Пос Фарма" инвестира 20 млн. лв. в кол център с референции от ПИБ 

 

Лили Границка, Мартина Бозукова 

Проблемът с липсата на аптеки в малките населени места, както и на денонощни, е от 

години и хиляди хора са се сблъсквали с него. В последно време се правят плахи опити 

за навлизане на вендинг автомати за продажба на лекарства от първа необходимост. 

Такива има поставени вече около десетина, предимно в областни градове като Добрич, 

Враца, Ловеч, както и в няколко по-малки града, сред които Дупница, Горна Оряховица 

и Севлиево. 

Сега обаче правителството дава летящ старт на новорегистраната компания "Пос 

Фарма". Тя заяви намерение да навлезе експресно в този бизнес с иновацията - 

"Виртуален фармацевтичен център за контакти с клиенти". Зелена светлина за 

реализацията му беше дадена с меморандум за приоритетен инвестиционен проект. 

Решението беше взето от Министерския съвет в сряда. 

Идеята е през вендинг автомати да се продават не само лекарства без рецепта, но и такива 

с рецепта, като това ще става след директна видео връзка с фармацевт, който ще бъде в 

кол центъра, обясни пред Mediapool Емил Папазян, един от собствениците на 

компанията. 

Амбицията е проектът да се реализира до 3 години, а инвестицията се оценява на 20 млн. 

лв. Първа инвестиционна банка е дала референция с готовност да финансира проекта. 

Това се казва в доклада на Министерството на икономиката, вносител на предложението 

в Министерския съвет на инвестиционния проект, с който Mediapool разполага. 

http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/biznes/2020/09/24/4118389_kabinetut_podkrepi_finansovo_proekt_za_vending_mashini/
https://www.dnevnik.bg/biznes/2020/09/24/4118389_kabinetut_podkrepi_finansovo_proekt_za_vending_mashini/
http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/darzhavata-dade-letyasht-start-na-biznes-s-lekarstva-prez-vending-mashini-news312407.html
https://www.mediapool.bg/darzhavata-dade-letyasht-start-na-biznes-s-lekarstva-prez-vending-mashini-news312407.html
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"Това е само една от възможностите. Обсъждали сме и обсъждаме различни капиталови 

схеми за финансиране, но каква или какви ще са финансовите операции, които ще 

предприемем в крайна сметка все още е рано да се коментира. Банково финансиране 

изглежда най-малко привлекателната опция", коментира Емил Папазян. 

Милион и половина българи без достъп до аптека 

Проучване на "Пос Фарма" на пазара у нас е установило, че 4569 населени места, в които 

живеят около 1.5 милиона българи, са лишени от постоянен достъп до аптека. Общо 

селата и градовете без аптека у нас са 5100. 

В три четвърти от областните градове пък нямат денонощни аптеки, каза Папазян. По 

данни на МЗ и фармацевтичния съюз денонощните аптеки са едва 30-тина в цялата 

страна, а в 80 общини от 265 няма действаща аптека. 

Така идва идеята проблемът да се реши с добре познатите вендинг машини, които 

продават кафета, напитки и сандвичи. Автоматите ще предлагат лекарства, като новото 

е, че ще се обслужват от разстояние от фармацевти, които чрез пряка връзка с 

потребителя ще консултират продажбата на необходимия илач, обясни Емил Папазян. 

"Ние не откриваме топлата вода. Този подход за продажба на лекарства се прилага от 

около 30 години в развитите страни. Пионери са САЩ, а в Европа набра популярност в 

последните години, особено след коронакризата и вече се прилага в Англия и 

скандинавските страни. В Канада, Австралия и Япония също продават лекарства от 

автомати", каза Папазян. 

От вендинг център за продажба на машини за лекарства у нас коментираха пред 

Mediapool, че няма увеличение на продажбите на такива апарати, а по-скоро интерес от 

запитвания. Те предлагат машините за продажба на лекарства на цени от 1500 до 4000 

лв. В сайтове в интернет може да бъдат намерени и вендинг автомати за лекарства на 

цена от 600 лв., показа проверка на Mediapool. 

Проект за 20 млн. лв. 

Проектът - "Виртуален фармацевтичен център за контакти с клиенти" ще се реализира в 

"София Тех Парк", според правителственото съобщение. Там ще бъде изграден 

колцентъра, в който ще работят около 50 фармацевти. 

Разходите за придобиването на земята в държавния високотехнологичен парк са оценени 

от "Пос Фарма" на 3.75 млн. лв. Още 3.9 млн. лв. са необходими за изграждането на 

сградата. 

За закупуването на 120 вендинг машини, офис оборудване сървър ще са нужни още 12.15 

млн. лв. За лицензи и патенти за дейността ще са необходими около 200 000 лв., показва 

бизнес планът на компанията. 

"Пос Фарма" вече има разработена високотехнологична супер машина. Нейното 

изпълнение е поверено на един от лидерите в югоизточна Европа в проектирането на 

софтуер и инсталация на оборудване за безкасово плащане в сферата на финансите, 

банкирането и търговията – "Принтек", каза Папазян. 

Очакваните приходи от експлоатацията на машините се оценява на 20.88 млн. лв. за 5-

годишен период (2021-2025 г)., показва представеният финансово-икономически план на 

"Пос Фарма". 

И помощ от държавата до 357 034 лв. 

Като първокласен инвестиционен проект "Пос Фарма" ще ползва насърчителни мерки от 

държавата. 

Те са свързани със съкратени сроковете на административното обслужване на проекта. 

Освен това компанията ще получи и финансово подпомагане за обучение за придобиване 

на професионална квалификация на лица, включително и на стажанти от висшите 

училища. Помощта от държавата за 31 новоназначени в компанията ще бъде в размер на 

125 000 лв. 



Page | 14 

14 

Инвеститорът ще получи и помощ от 232 034 лв. Това е размерът на задължителните 

осигурителни и здравни вноски за период от 12 месеца на работниците, които се поемат 

от държавата съгласно Закона за насърчаване на инвестициите. 

Нужни са законови промени 

Приоритетният инвестиционен проект се движи от специално създадена за целта 

междуведомствена работна група. Това е необходимо, защото за да се реализира у нас 

трябва да се направят промени в законодателството, каза Папазян. 

Според действащата нормативна уредба вендинг автомати за продажба на лекарства 

може да се поставят само в аптеки или дрогерии, като могат да се продават само 

лекарства без рецепта. А тук идеята е те да могат да се поставят в малки населени места, 

където няма аптеки, както и в големи градове без денонощна аптека в отдалечени 

квартали и да се продават лекарства с рецепта, обясни Папазян. 

Той не конкретизира дали този въпрос е уреден в подписания меморандум с 

правителството, който към момента не е публичен документ. Най-вероятно е постигната 

договорка, защото в противен случай едва ли някой ще инвестира 20 млн. лв. в нещо, ако 

няма сигурност, че ще може да го реализира. 

Независимо дали ще се случи или не промяната в наредбата "Пос Фарма" ще реализират 

идеята си, защото плановете им са да развият бизнеса в други страни в региона. Папазян 

не посочи кои са, но уточни, че те ще се обслужват от колцентъра в "София Тех Парк". 

Фармацевти с резерви към проекта 

Фармацевти изразиха пред Mediapool резерви към проекта, защото според тях логиката 

е той да следва действащото законодателство, а не да го нарушава. Според тях е странно, 

че правителството е дало зелена светлина за продажба на лекарства през автомати в 

нарушение на сегашната нормативна уредба. Законодателството в момента допуска 

продажбата само на лекарства без рецепта през вендинг машини, а самите автомати 

трябва да са на територията на действаща аптека – пред или в нея. 

Според тях е притеснително, че никъде в проекта не се упоменава, че през машините ще 

се продават само лекарства без рецепта. Фармацевтите са на мнение, че е опасно да се 

допуска продажбата на лекарства с рецепта през автомат, каквито амбиции имат 

инвеститорите. Според тях не е правилно, че водещо в междуведомствената група, 

одобрила проекта, е било Министерството на икономиката, а не Министерството на 

здравеопазването, в чийто ресор и регулация е продажбата на лекарствени продукти. Те 

изразиха опасения, че това е стъпка към омаловажаване и обезсмисляне на професията 

на магистър-фармацевта. 

Кои са предприемачите? 

Компанията "Пос Фарма" е създадена през лятото на 2019 г. с капитал от 180 000 лв. и 

предмет на дейност - търговия с лекарства. Първоначално нейни съдружници са Едуард 

Мътърян (67%) и Иван Манолов (33%). 

В началото на тази година е взето решение за увеличаване на капитала на компанията с 

още 100 000 лв. Тогава се включва и Емил Папазян, който става собственик на 10 000 

акции и държи 35.71% от капитала. Останалите се разпределят между Мътърян (31.29%) 

и Манолов (33%), който е и изпълнителен директор на дружеството. Папазян каза, че 

тримата се допълват, защото имат опит в различни сфери. 

Емил Папазян е трупал знания във фармацевтичния и финансовия сектор. Той е работил 

за фармацевтичния бизнесмен и лидер на "Воля" Веселин Марешки в периода 2010 - 2015 

г., където е бил мениджър по продажбите. След това е работил в генеричната компания 

"Тева" и други фармакомпании. През последните две години работи изцяло по новия 

проект на "Пос Фарма". 

Едуард Мътърян неотдавна се е върнал от чужбина, за да реализира идеята в България. 

Той има опит в строителството и ще движи организацията по изграждането на 
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колцентъра, каза Папазян. Мътърян е бил управител и член на борда на много дружества, 

сред които "Трансстрой-Бургас" и "Водстрой", за която по думите на премиера Бойко 

Борисов има обосновани подозрения, че е свързана с депутата от ДПС Делян Пеевски.  

На Иван Манолов са поверени юридическите въпроси и по тази причина е избран за 

представляващ компанията, посочи Папазян. Манолов е финансист от Варна, който 

участва в управлението на инвестиционния посредник "Астра Асет мениджмънт" и 

"Одесос холдинг", в който е миноритарен акционер. "Астра" управлява няколко взаимни 

фонда с общи активи около 30 млн. лв., като от създаването му, а и след препродажбата 

му през 2016 г., един от основните инвеститори е най-големият пенсионен фонд 

"Доверие". Манолов е имал участие и в дружеството на социолозите Андрей Райчев и 

Кънчо Стойчев "Сити пропъртис" АДСИЦ. 

 

www.actualno.com, 24.09.2020 г.  

https://www.actualno.com/politics/deputatite-zasedavat-izcjalo-na-zdravna-tema-v-petyk-

news_1502873.html 

 

Депутатите заседават изцяло на здравна тема в петък 

 

На пленарното заседание в петък депутатите ще обсъдят на второ четене промените в 

Закона за лечебните заведения, предаде репортер на БГНЕС. 

Новите текстове са предложени от д-р Даниела Дариткова – депутат от ГЕРБ и 

председател на ресорната парламентарна комисия, а законодателната инициатива цели 

да уеднакви закона с този за публичните предприятия, по отношение на изискванията за 

избиране и назначаване на членове на органите за управление и контрол на държавните 

и общински лечебни заведения, както и на изискванията за предсрочното прекратяване 

на договора. Така ще се избегнат съществуващите противоречия между двата закона и 

ще се създаде яснота по отношение на приложимите за лечебните заведения правни 

норми. 

Една голяма част от изпълнителните директори на университетските болници 

преподават в съответните медицински университети, поради което, ако не бъдат приети 

предлаганите нормативни промени ще бъде ограничена възможността им да участват в 

обучението на студенти, докторанти и специализанти в областта на медицината и ще 

бъдат поставени в дискриминационни условия спрямо останалите лекари, работещи в 

болниците по трудово правоотношение. 

В рамките на заседанието депутатите ще обсъдят и промени в Закона за съсловните 

организации на медицинските сестри, акушерките и асоциираните медицински 

специалисти. Те целят уеднаквяване на срока на мандата на Националния съвет по 

качество на Българската асоциация на зъботехниците (БАЗ) и на Българската асоциация 

на помощник-фармацевтите (БАПФ) с мандата на другите органи на управление, 

избирани от конгреса на съответните съсловни организации. По този начин ще се избегне 

свикването на извънредни конгреси за избор само на този орган, което значително би 

затруднило дейността на двете асоциации от организационна и финансова гледна точка. 

Редактор: 

ЕВЕЛИНА ГЕЧЕВА 
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25.09.2020 г., с. 19 

 

В седмицата на фармацията и аптеките 

 

Магистър-фариацевтите се готвят за трансформации на здравеопазването 

 

На 25 септември над 4 милиона фармацевти по света отбелязват десетия световен ден на 

фармацевтите. Заради жизненоважната роля на всички фармацевти, които посрещнаха 

пандемията от COVID-19 на първа линия, Международната федерация по фармация 

(МФФ/FIP) обяви и Световна седмица на фармацията и аптеките от 21 до 25 септември. 

През целия месец се провеждат и виртуални обучения на FIP за фармацевтите по целия 

свят - за COVID-19, за антибиотичната резистентност, за астма и ХОББ, за въздействието 

от замърсяването на въздуха върху здравето и др. Целта е да се показват добрите 

практики от различните страни по света и как фармацевтите могат да помогнат на 

обществото. От Федерацията приемат и осем нови цели за развитие на фармацевтичната 

професия относно лекарствената експертиза, грижите, насочени към хората, 

инфекциозни заболявания, употреба на антибиотици, достъпни лекарства и 

фармацевтични услуги, безопасност на пациента, дигитално здравеопазване, 

устойчивост във фармацията. 

За поредна година Регионална фармацевтична колегия София-столична на Българския 

фармацевтичен съюз се включва в мероприятията на FIP и отбелязва Световния ден на 

фармацевтите на 25 септември. По инициатива на колегията от 21 до 25 септември 

магистър-фармацевтите в столични аптеки работят под мотото „Как фармацевтите 

променяме здравеопазването“. Лекарствата се поставят в специално брандирани 

хартиени пликове, чрез които пациентите да се запознаят с работата на магистър-

фармацевтите и с кампанията. Освен празник за фармацевтите, на този ден 

специалистите по лекарствата в цял свят напомнят за значимостта на фармацевтичната 

професия. 

„Професията на фармацевта се променя, за да бъдем от по-голяма полза за пациентите и 

обществото, а здравеопазването да бъде по-достъпно за всички и навсякъде“, обясни 

маг.-фарм. Венелин Сапунаров, председател на Столичната фармацевтична колегия. Той 

разказа, че почти цял месец се провеждат обучения за фармацевтите по света, в които 

участват и български магистър-фармацевти. Fla тези обучения се представят 

изследвания, открития и доклади, чрез които да се подобри животът на хората. 

„Фармацевти от различни страни предоставят услуги за ХИВ/СПЖ, астма и ХОББ, 

измерване на кръвното налягане и кръвната захар, програми за отказ от тютюнопушене 

и други. По света фармацевти подобряват и имунизационния обхват, като пра- 

вят ваксинации. Фармацевтите работят неуморно и за да спрат разпространението на 

COVID-19 и да гарантират достъпа на хората до необходимите им лекарства“, посочи 

той. „Всички тези фармацевтични грижи са, за да се подобри здравето на обществото, за 

да живеят хората по-дълго и по-добре, както и за да се спестяват средства на здравните 

системи“, обобщи маг.-фарм. Сапунаров. 

 

Темата на тазгодишния Световен ден на фармацевтите - „Трансформация на глобалното 

здравеопазване“ цели да информира как фармацевтите променят здравеопазването чрез 

различни здравни услуги в обществото. А именно - консултации за здравословен начин 

на живот, ваксиниране за предотвратяване на болести и осигуряване на правилното 

приемане на лекарствата, за да се управляват по-добре заболяванията и да се подобрява 
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качеството на живот. Темата е и за това как фармацевтичните учени удължават живота 

на хората, разработвайки безопасни и ефективни лекарства и ваксини, както и как 

преподавателите по фармация гарантират, че има достатъчно квалифицирани и 

компетентни фармацевти. 

Столичната фармацевтична колегия препоръчва на пациентите да търсят и да питат 

магистър-фармацевта в аптеката за своята терапия, за дозировката и правилния прием на 

лекарствата. „Фармацевтите сме специалистите, които знаем всичко за лекарствата, за да 

бъде безопасна и ефективна терапията Ви“, посочват от колегията. Те съветват 

пациентите да търсят в аптеките само магистър-фармацевт относно лекарствата по 

лекарско предписание, тъй като единствено магистър-фармацевти могат да отпускат 

лекарства по рецепта от лекар. От колегията смятат, че опитите да се подменят магистър-

фармацевтите с неспециалисти, са опасни за пациентите. В ЕС професията на 

фармацевта е регулирана и има изискване образованието им да бъде минимум 

петгодишно. Освен това фармацевтите непрекъснато инвестират в продължаващо 

обучение. „По света вече има много проучвания, които доказват ползите от 

фармацевтичните грижи - здравните резултати на пациентите се подобряват, неправилно 

предписаните лекарства и евентуалните усложнения намаляват, добавената стойност, 

която фармацевтите дават за здравните системи, нараства, подобрява се качеството на 

фармацевтичните услуги“, обясняват от Столичната фармацевтична колегия. 

 

 

 

 

 

 


